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Abstract

The shortest path problem is a well-known challenge in computer science, involving
the determination of the most efficient route between two nodes in a graph.

Traditional solutions, such as Dijkstra’s algorithm and the Bellman-Ford algorithm,
have been widely employed to tackle this problem. However, these conventional ap-
proaches have limitations in terms of scalability, performance, and adaptability to
complex scenarios.

The advent of machine learning and deep learning techniques has significantly con-
tributed to addressing this problem by introducing novel methods and models.

Our work aims to provide a comprehensive body of research that proposes innova-
tive approaches for solving the shortest path problem.
Our paper compares these methods through a summary table, aiming to highlight the
unique advantages of each approach.

Keywords: Shortest path problem,Deep learning,Machine learning, Graph theory.



Résumé

Le probléeme du plus court chemin est un défi bien connu en informatique, impli-
quant la détermination de l'itinéraire le plus efficace entre deux noeuds d’un graphe.

Des solutions traditionnelles telles que I’algorithme de Dijkstra et ’algorithme de
Bellman-Ford ont été largement utilisées pour aborder ce probleme. Cependant, ces
approches classiques présentent des limitations en termes de scalabilité, de perfor-
mance et d’adaptabilité aux scénarios complexes.

L’avenement des techniques d’apprentissage automatique et d’apprentissage pro-
fond a contribué de maniere significative a résoudre ce probléme en introduisant de
nouvelles méthodes et modeles.

Notre travail vise a fournir un corpus de recherche complet qui propose des ap-
proches innovantes pour résoudre le probleme du plus court chemin.
De plus, notre article compare ces méthodes a 'aide d’un tableau comparative, dans
le but de mettre en évidence les avantages uniques de chaque approche.

Mot Clé: Probléeme du plus court chemin, Apprentissage profond, Apprentissage
automatique, Théorie des graphes.
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List of acronyms

o BF'S : Breadth-First Search

o DF'S : Depth-First Search

e P2P : Peer to peer

« GPS : The Global Positioning System
o RIP : Routing Information Protocol
« BGP : Border Gateway Protocol

e« ML : Machine Learning

o« ANNSs : Artificial Neural Networks
e« SNNs : Simulated Neural Networks
e DL : Deep Learning

e CNNs : Convolutional Neural Networks.
e RNNSs : Recurrent Neural Networks.
o Aes : Auto-encoders

« GRU : Gated recurrent unit

e FC : Fully-connected

e 2-D : Two Dimensional

o« GA : Genetic Algorithm

e MSE : Mean Squared Error

e SGD : Stochastic Gradient Descent
« MLPs : Multi-layer Perceptrons.

« MRE : Mean Relative Error
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